
شــهروند|  مرد محبوب آیت الله جنتی دوباره 
به سِمَت پیشینش بازگشــته. عباسعلی کدخدایی، 
حقوقدانی که نتوانست از مجلس نهم مجوز حضور در 
شورای نگهبان را بگیرد، هفته گذشته با 203 رأی به 
شورای نگهبان بازگشت و بی درنگ کرسی سخنگویی 
را به دست گرفت. او روز گذشته در نخستین نشست 
خبری شرکت کرد و از قضا نخستین سوال را درباره 
سَلفَش نجات الله ابراهیمیان پاســخ داد. حقوقدانی 
که پیش از او سخنگوی شــورای نگهبان بود و گفته 
می شد به دلیل اختلاف زیاد با آیت الله جنتی از سمت 
سخنگویی این شورا اســتعفا کرده بود. ابراهیمیان 
بعدهــا این اختلافــات را تأیید کــرد و گفت دلایل 

استعفایش را بعدا توضیح می دهد. 
کدخدایی روز گذشته در پاســخ به این سوال که 
اختلاف نظر ابراهیمیان با شورای نگهبان چه بود و این 
اختلاف نظرها در دوره جدید چگونه مدیریت خواهد 
شد، گفت: اعضا باید خودشان در مورد مطالب مربوط 
به خود پاسخ بدهند و بنده جسارت نمی کنم در حوزه 
آنها وارد شوم. اختلاف نظر در هر جمعی ممکن است 
وجود داشــته باشــد در کلاس درس و مجامع عالی 
تصمیم گیری این اختلاف نظر وجود دارد؛ در مجلس 
هم یک مصوبه مخالفان و موافقانی دارد، در شــورای 
نگهبان هم چنین اســت. وی افزود: نظرات موافق و 
مخالف در شورای نگهبان با آزادی بیان می شود. دلیلی 
ندارد چون از نظر علمی با یکدیگر اختلاف نظر داریم 
از نظر شخصی هم مشکلاتی داشته باشیم و این در 

معرض دید عمومی قرار گیرد.
سخنگوی شورای نگهبان یادآور شد: ممکن است 
برخی همکاران نظراتی داشته باشند، تصمیم گیری 
نهایی مهم است که با رأی جمعی اتخاذ می شود و بقیه 
موارد را باید به فراموشی بسپاریم. امیدواریم در آینده 
این اشکالات وجود نداشته باشد و بهبود بیشتری در 
روند اطلاع رسانی صورت گیرد تا نگرانی های شما نیز 

رفع شود.
 تصمیم برای صلاحیت احمدی نژاد

 در انتخابات زود است
کدخدایــی همچنین در مورد فعالیت سیاســی 
احمدی نژاد با وجــود برخی پرونده های قضائی وی و 
این که آیا صلاحیت او در صورت حضور در انتخابات 
تأیید خواهد شــد، گفت: بنــده از ایــن پرونده ها 
بی اطلاعم؛ اما گمانه زنی در مورد این که شورای نگهبان 
چه تصمیمی می گیرد، زود است. هرکس آزاد است 
نظرات خود را بیان کند. از این لحاظ مشــکلی وجود 
ندارد امــا هیچ کدام از این نظرات نباید منتســب به 
شورای نگهبان باشد. شورای نگهبان نظر خود را بعد 
از ثبت نام و در رسیدگی قانونی به وضع صلاحیت ها 

اعلام می کند.
در ادامه خبرنگاری با بیان این که گفته می شود در 
نظرات شــورای نگهبان مباحث شخصی و سیاسی 
جایی نــدارد، اما در مــواردی همچون ردصلاحیت 

سیدحســن خمینی، آیت الله  هاشمی رفسنجانی و 
مینو خالقی پاسخ درست و روشنی داده نشد، پرسید 
که آیا فکر نمی کنید این روند باعث بی اعتمادی مردم 
به شورای نگهبان شود که کدخدایی پاسخ داد: سوال 
شما را در بخشی تأیید می کنم که اطلاع رسانی خوبی 
انجام نشده است؛ اما در این بعد که نظر شورای نگهبان 
کارشناسی نبوده، موافق نیستم. بررسی صلاحیت های 
مواردی که به آن اشاره کردید در دوره بنده نبوده؛ البته 
اگر بخشی در این راستا خلاف این مشاهده شده باید 
به ما اطلاع بدهید. او با بیان این که نظر شورای نگهبان 
براساس مســتندات پرونده های افراد است، گفت: به 
دلایلی امکان اعلام عمومی این مستندات وجود ندارد. 
در دوره خودم سعی کردم دلایل را به خود افراد اعلام 
کنم در این دوره هم حتما به خود افراد ابلاغ شده است 
اما ضعف اطلاع رســانی را می پذیرم ولی در این مورد 
که کار کارشناسی صورت نگرفته شما هم باید قدری 

انصاف داشته باشید.
کدخدایی در پاســخ به این ســوال که آیا در نامه 
وزارت کشور به شورای نگهبان صحبتی از انتخابات 
الکترونیک هم شده است، گفت: نامه را در حال حاضر 
در اختیار ندارم که آن را برای شما قرائت کنم؛ اما این 
نامه در مورد تعیین تاریخ انتخابات بود اگر بحثی در 
مورد انتخابــات الکترونیکی باشــد، طبیعتا باید در 
نامه ای جداگانه ارایه شــود که پس از آن نظر اعضای 

شورای نگهبان را اعلام خواهم کرد.
 هر تغییر در قانون انتخابات

 نیازمند همکاری قوای مختلف است
وی درخصــوص اظهارات خــود در صحن علنی 
مجلس در مورد تغییــر رویکرد در موضــوع احراز 
صلاحیت ها گفت: اعلام کردم هرگونه تغییر در قانون 
انتخابات نیازمند همکاری قوای مختلف است. الان 
سیاست های کلی در مجمع است و همکاری مجمع 
را می طلبد. در این راســتا کارهای اساســی در حال 

شکل گیری اســت و مجمع نظرات خود را به اتمام 
می رساند. اگر ما سیاست های کلی را در فاصله کوتاهی 
داشته باشــیم، مجلس هم می تواند قانون را تغییر 
دهد. سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: اگر 
سیاست های کلی به این دوره برسد امیدواریم قانون 
جامعی برای انتخابات داشته باشــیم. این منوط به 
فعالیت مجلس و دولت است که این قانون به انتخابات 

 سال ۹۶ می رسد یا خیر.
او در پاسخ به این سوال که شورای نگهبان در دوره 
فعالیت جدید خود چه رویکــردی را دنبال می کند، 
گفت: » در قالب صحبت های خود در مجلس عرض 
کردم که تصمیم گیری های ما به صورت جمعی است 
و نیاز به تصمیم همه اعضا داریم. شخص بنده تلاش 
می کنم ارتباط بیشتری با نمایندگان و کمیسیون های 
تخصصی داشته باشم. در راستای مباحث کارشناسی 
امروز بعدازظهر جلسه ای در راستای بررسی اصلاحات 

قانون انتخابات با نمایندگان خواهم داشت.«
کدخدایی در پاسخ به این ســوال که اگر مجلس 
در اصلاح قانون انتخابات اختیارات شــورای نگهبان 
ازجمله نظارت استصوابی را تغییر بدهد و این اختیارات 
کاهش پیدا کند، آیا شــورای نگهبــان آن را خواهد 
پذیرفت، گفت: این یک بحث تجارتی نیست که دو 
طرف در مورد سود و زیان آن صحبت کنند. بحث در 
مورد اختیارات قانونی است. هر مصوبه ای که مجلس 
داشته باشــد و منطبق با اصول قانون باشد شورای 
نگهبان از آن اســتقبال می کند و درصدد اجرای آن 
در می آید.وی افزود: آنچه کــه ما در چارچوب قانون 
می توانیم انجام دهیم این اســت کــه قانون جامعی 
داشته باشیم تا نگرانی های داوطلبان برطرف شود. در 
این راستا با برخی کمیسیون ها نیز گفت وگو کردیم. 
تلاش ما بر این بوده که قانون شــفافی داشته باشیم. 
در این راستا مسئولیت بیشتر متوجه مجلس و قانون 
است. شورای نگهبان قول می دهد تا جایی که ممکن 

است براساس اصول قانون اساسی پیش بینی های لازم 
را داشته باشد.

کدخدایی تأکید کرد: همان طور که قبلا شــاهد 
بودید، در دوره گذشته بنده، در شورای نگهبان باز بود 
و هرکس مطلب و اعتراضی داشت، می توانست بیاید 
و آن را با ما در میان بگذارد؛ این دوره هم همین گونه 
است و تلاش می شود. اگر براســاس قانون دست ما 
بسته است و ناچاریم صلاحیت کسی را تأیید نکنیم 
دلایل ردصلاحیــت را به صورت شــفاف در اختیار 

داوطلب قرار دهیم.
 تفاوتی بین اصلاح طلبی و اصولگرایی

 قایل نیستیم   
کدخدایی در پاســخ به ســوال خبرنگاری مبنی 
بر این که برخی اعضای شــورای نگهبــان را متهم به 
سیاســی کاری می کنند، گفت: برای شورای نگهبان 
تفاوتی بین اصلاح طلبی و اصولگرایی نیســت؛ هر دو 
خدمتگزار نظام هستند. شورای نگهبان نظرات را در 
چارچوب قانون و مقررات اعلام می کند گاهی ممکن 
است این مسأله شــبهه هایی ایجاد کند اما از نظر ما 
فرقی بین اصلاح طلب و اصولگرا نیست و همه را به یک 
چشم نگاه می کنیم. قطعا فعالیت سیاسی به آن معنا که 
مدنظر شماست نباید در شورای نگهبان وجود داشته 
باشد اما باید کار کارشناســی و فقهی فارغ از مسائل 
سیاسی وجود داشته باشد. سخنگوی شورای نگهبان 
در مورد ثبت نام ۱2 هزار داوطلب در انتخابات مجلس 
دهم گفت: از این میزان ثبت نام می توان به عنوان اقدامی 
مثبت تعبیر کرد که نشان از علاقه مندی مردم به حضور 
در جایگاه های عالی نظام دارد. نباید همیشه تعبیر منفی 
داشته باشیم اما برای داشتن نظامی جامع نیازمندیم 
که مکانیزم های روشــنی را تعریف کنیم. متأسفانه 
این مکانیســم ها به خوبی در نظر گرفته نشده است؛ 
امیدواریم در نظام جامع شرایط به گونه ای باشد که هم 
به استقبال مردم پاسخ منفی ندهیم و هم انتخابات را 

به گونه ای برگزار کنیم که مصلحت مردم در آن باشد.
در ادامه خبرنگاری از کدخدایی پرســید که رابطه 
هیأت نظارت با اعضای شورای نگهبان چگونه است؛ 
شنیده شــده این هیأت زیر نظر دبیر شورا فعالیت 
دارند. سخنگوی شــورای نگهبان پاسخ داد: اعضای 
مرکزی هیأت نظارت توسط اعضای شورای نگهبان 
و با رأی گیری انتخاب می شوند. هیأت مرکزی نیز با 
رأی گیری هیأت های استانی را انتخاب کرده و آنها نیز 
با همان رأی گیری  هیأت های نظارت شهرستان ها را 
تعیین می کننــد؛ در دوره بنده نیز همین طور بود. او 
با بیان این که دســتور بعدی جلسه شورای نگهبان 
در مورد نامه وزیر کشــور درخصوص تاریخ انتخابات 
ریاست جمهوری ۹۶ و انتخابات میان دوره ای مجلس 
بود، گفت: در این جلسه نظرات اعضا مطرح شد و مقرر 
شد معاون اجرایی بررسی های بیشتری داشته باشد 
و با دستگاه های مختلف مذاکره کند و نتیجه آن در 

جلسه آتی ارایه و در مورد آن تصمیم گیری شود.

میز خبرروی خط خبر کدخدایی دوباره در جایگاه سخنگوی شورای نگهبان

اصلاحطلبواصولگراراخدمتگزارنظاممیدانیم
تصمیم برای صلاحیت احمدی نژاد در انتخابات زود است

ایسنا | شــهربانو امانی، آذر منصوری و فاطمه راکعی از زنان فعال در 
عرصه سیاست داخلی در میزگردی برای بررسی مشارکت سیاسی زنان 
در انتخابات به بیان نظرات خــود پرداختند. در این میزگرد که در محل 
خبرگزاری ایسنا برگزار شده اســت، شهربانو امانی  با بیان این که  پس 
از انتخابات ریاست جمهوری  ســال 84، حرکت رو به جلو برای افزایش 
مشارکت زنان کند شده و بعد از سال 88 تقریبا به محاق رفت، اظهار کرد: 
تعداد نمایندگان زن در سه دوره انتخابات مجالس هفتم، هشتم و نهم هم 
این سیر نزولی را نشان می دهد؛ به طوری که در مجلس هشتم، 8 خانم 
نماینده و در مجلس نهم ۹ خانم نماینده داشتیم اما بعد از انتخابات ۹2 
که میل داریم از دســتاورد موفق و اجماعی که در آن به دست آورده ایم، 
دفاع کنیم،  تصمیم بر این شــد که جریان اصلاحات شرکت فعالانه ای 
در انتخابات مجلس داشته باشد و نهایتا به نتیجه ای که از این انتخابات 

حاصل شد، رسیدیم. 
در قسمت دیگری از این نشست آذر منصوری با اشاره به سابقه مشارکت 
سیاسی زنان ایران گفت: زنان ایران در سطح مشارکت های توده ای نقشی 
اگر نگوییم بیشتر، بلکه مســاوی مردان داشته اند. آنها به عنوان نیمی از 
پیکره جامعه اسلامی ایران، انقلابی را به ثمر رساندند که رهبرش عقیده 

داشت زنان باید در مقدرات اساسی کشور شرکت داشته باشند . 
به گفته این فعال سیاسی اساسا انقلاب اســلامی به دنبال ارایه  الگو، 
چهره و نماد جدید از مشارکت سیاسی زنان مسلمان به دنیا بود؛  اما حالا 

وقتی آمارها را مقایسه می کنیم، می بینیم شکاف بسیار عظیمی از حیث 
دسترسی زنان در مقایسه با مردان در شاخص های اقتصادی، سیاسی، 
اجتماعی، فرهنگی، آموزش و حتی شاخص سلامت به وجود آمده است. 

منصوری با مقایسه آمار های سیاسی و اقتصادی مشارکت زنان ایران با 
دیگر کشورها گفت: بهترین دیدگاه را نسبت به مشارکت زنان در جامعه 
دین ما دارد. وقتی با چنین پشــتوانه ای آمارها را نگاه می کنیم، متأسف 
می شویم که ایران از لحاظ شاخص شکاف جنسیتی در بین ۱45 کشور 
جهان رتبه ۱42را دارد. وی گفت: یکی از ســازوکارهای جریان سازی 
افزایش مشــارکت زنان در انتخابات اســت. هر چه جوامع به ســمت 

مردم ســالاری رفتند از این جریان استفاده بیشتری کردند. افغانستان، 
پاکستان و  عراق ازجمله کشورهای همسایه ما هستند که از این جریان 
استفاده کردند. آنها برای حضور زنان در مشارکت سیاسی سهمیه در نظر 
گرفته اند؛ پذیرفته اند که زنان به خودی خود با توجه به بســتر فرهنگی 
کشورشان شانسی برای اقبال و پیروزی در انتخابات ندارند، پس باید به 
آنها سهمیه داد. پارلمان های این کشورها 25 درصد از سهم کرسی های 
خود را به زنان اختصاص داده اند؛ اگر زنی وارد مجلس نشود آن کرسی ها 
خالی می ماند پس احزاب برای به دســت آوردن آن مقدار کرســی هم 
که شده سعی می کنند به کادرسازی زنان در حوزه سیاسی، اجتماعی 
و اقتصادی  بپردازند. در ادامه این نشســت فاطمه راکعی گفت: »زنان 
نماینده می توانند برای انتخاب مجدد روحانی تأثیرگذار باشند.« او ادامه 
داد: اگر قرار است مجلس و دولت به یکدیگر کمک کنند، باید نمایندگان 
اصلاح طلب، مستقل و حامی دولت در کنار یکدیگر قرار گیرند، تا لوایحی 
که به مجلس می آید، ســریعا تصویب شود؛  به خصوص با توجه به عمر 
کوتاهی که از این دولت باقی مانده زمینه های اجرایی شدنش فراهم شود 
که در همه این موارد و نیز فراهم کردن فرصتی برای انتخاب مجدد آقای 
روحانی، قطعا بانوان مجلس می توانند تأثیرگذار ظاهر شوند، همان طور 
که در فراهم کردن زمینه برای جلب و جذب همدلی همه دلسوزان کشور 
برای حضور و مشارکت بیشتر زنان در انتخابات شوراهای شهر و روستا 

می توانند موثر باشند. 

در نشست فعالان سیاسی زن مطرح شد  

زنان نماینده می توانند در انتخاب مجدد روحانی تأثیرگذار باشند

عضو کمیسیون حقوقی مجلس خبر داد: 

درخواستکتبیبرایپیگیری
۱۷پروندهگمشدهدولتاحمدینژاد

ایلنا| عضو کمیســیون حقوقــی و قضائی 
مجلس دهم با اعلام خبر ارســال درخواســت 
کتبی بــه رئیس کمیســیون اصــل ۹0 برای 
رســیدگی به موضوع ۱۷ پرونده گم شــده در 
مجلس نهــم، از تخلــف دولــت احمدی نژاد 
درجریــان واگــذاری زمین های کیــش پرده 
برداشت. حجت الاسلام حســن نوروزی گفت: 
درخواســت مــن در ایــن نامه این اســت که 
کمیســیون اصل ۹0 توضیح بدهد که آیا این 
۱۷ پرونده هنوز در کمیســیون وجــود دارد یا 
به دادگســتری یا دیوانعالی کشور ارجاع شده 
و قرار شــده که این موضوع مورد بررســی قرار 
بگیرد و پاســخ آن به بنده اعلام شود. نماینده 
مردم رباط  کریــم ادامه داد: براین اســاس، در 
دوران ریاســت جمهوری آقــای احمدی نژاد، 
مشــکلاتی در واگذاری ها به وجــود آمد و من 
در مجلس هشــتم دراین باره تحقیقاتی انجام 
داده بودم و پرونده ای را پیگیری می کردم ولی 
هیچ گاه نتایج آن اعلام نشد و به همین دلیل با 
آغاز به کار مجلس دهم، بار دیگر این موضوع را 
پیگیری کردم. وی خاطرنشان کرد: این پرونده 
مربوط به واگذاری در منطقه آزاد جزیره کیش 
بود که سه هکتار زمین درجزیره کیش با قیمت 
بســیار ارزان و بدون طی کردن مراحل قانونی، 

واگذار شده است.

سردار پاکپور: 

سپاه،ضربهسنگینیبهگروهکهای
ضدانقلابواردکرد

سپاه نیوز|  فرمانده نیروی زمینی سپاه گفت: 
اخیرا اقداماتی ازســوی دشــمنان در راستای 
تجهیز گروهک های ضدانقلاب مستقر در شمال 
عراق انجــام گرفت که با اقدامات ســپاه ضربه 
ســنگینی به این تیم ها وارد شد. سردار محمد 
پاکپــور در آیین اختتامیه ششــمین همایش 
فرماندهان نیروی زمینی ســپاه در مشــهد به 
تشریح وضع منطقه و اقدامات نیروی زمینی در 
راستای حفظ و تأمین امنیت پایدار پرداخت و 
ادامه داد: مرزهای برخی از کشورهای همسایه 
مــا از امنیــت لازم برخوردار نبــوده و موجب 
سوءاستفاده اشــرار و ضدانقلاب برای اقدامات 
تروریستی و خرابکاری قرار می گیرد اما بحمدالله 
با اشراف اطلاعاتی و حضور مقتدرانه رزمندگان 
نیروی زمینی ســپاه، تمامی توطئه های آنان 

تاکنون خنثی و نقش بر آب شده است.

غرویان: 

پایگاهاتاقهایفکرعلیهدولت
درتهران،قمومشهداست

ایلنا|  استاد حوزه علمیه گفت: اطلاع داریم به 
صورت مخفیانه از علمای حوزه برای نشست هایی 
در تهران با حضور احمدی نژاد دعوت رسمی شده 
است تا در این نشســت ها هماهنگی های لازم را 
برای انتخابات آینده داشته باشند. حجت الاسلام 
محسن غرویان در مورد تخریب های علیه دولت 
عنوان کــرد: معتقدم یک اتاق فکــر علیه دولت 
وجود ندارد، بلکه چندین اتاق فکر درحال فعالیت 
هستند که پایگاه های آنها در تهران، قم، مشهد و 
برخی شهرهای دیگر است. او ادامه داد: در مسأله 
فیش های حقوقی هم فراموش نمی کنیم که این 
اختلاس ها و مفاسد کلان در دولت قبل آغاز شد 
و هنــوز هم پرونده اختلاس هــای نجومی ادامه 
دارد امــا عده ای به گونه ای فضاســازی می کنند 
که گویی حقوق 40میلیونی بیشــتر از اختلاس 
3 هزارمیلیاردی اســت؛ البته قطعــا باید جلوی 
حقوق های نامتعارف گرفته شــود اما مصادیق 

بی عدالتی در دولت قبل بسیار متعدد بود.

رئیس سابق ستاد نمازجمعه تهران اعلام کرد: 

دلیلعدمدعوتازیکسخنران
برایحضوردرنمازجمعه

ایسنا|  رئیس سابق ســتاد نمازجمعه تهران 
در پاسخ به اظهارات اخیر رحیم پور ازغدی علت 
دعوت نشدن وی به نمازجمعه را انتقادناپذیری 
او عنــوان کــرد. حجت الاســلام ســیدیدالله 
شــیرمردی در واکنش به اظهارات اخیر حسن 
رحیم پورازغدی پیــش از خطبه های نمازجمعه 
مشهد ضمن تکذیب ادعای وی گفت: علت عدم 
دعوت ایشــان به نماز انتقادناپذیری و برچسب 
بی سوادی زدن به رســانه های اصولگرا بود. وی با 
بیان این که مسئولان ستاد های نمازجمعه وظیفه 
دارند براســاس ضوابط ابلاغی از جانب شــورای 
سیاست گذاری ائمه جمعه کشور نکات لازم را به 
سخنرانان پیش از خطبه متذکر شوند تا در وقت 
محدود نمازگزاران بیشترین بهره را از سخنرانی ها 
و برنامه های مختلف ببرند و این یک امر طبیعی 
در همه دوره ها بوده است، افزود: انتظار ما از آقای 
رحیم پور به عنوان یکی از ســخنرانان ارزشمند 
کشور بیش از این است که دلایل واهی برای لغو 
سخنرانی های خود بتراشند. شیرمردی با اشاره به 
این گفته رحیم پور، مبنی بر این که »وقتی متوجه 
شدند می خواهم اسنادی را برای مسأله نفوذ ارایه 
کنم، بلافاصله سخنرانی من کنسل شد«، گفت: 
هنوز دیر نشده است و آقای رحیم پور تریبون های 
بسیاری دراختیار دارند و می توانند این اسناد نفوذ 
را ارایه کنند! وی درپایان رحیم پور را به سعه صدر 
بیشتر دعوت کرد و گفت: ادبیات ما باید متناسب با 

شأن و جایگاه نمازجمعه باشد. 

لاریجانی: 

بایدمراقب
مسائلامنیتیکشورباشیم

تسنیم| رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
فشــارهای دشــمنان برای به هم ریختن امنیت 
کشور کم نیســت و باید مراقب مســائل امنیتی 
باشیم و نگذاریم بحران ناامنی به داخل کشور ورود 
پیدا کند. علی لاریجانی شــامگاه جمعه در جلسه 
هفتگی آل یاسین قم طی ســخنانی با اشاره به سه 
اصل مهم که جزو ضروریات کشور به شمار می رود، 
افزود: مسائل فرهنگی ازجمله آنهاست و چیزی که 
می تواند انقلاب، نظام و کشور را حفظ کند همین 
معارف اهل بیت)ع( و مســائل دینی اســت که اگر 
افراد دینی در جامعه تربیت شــوند نظام اسلامی 
تقویت و حفظ خواهد شــد. وی خاطرنشان کرد: 
منطقه ما هیچ گاه به اندازه امروز به هم ریخته نبوده 
است و متاسفانه بســیاری از کشــورهای اطراف 
منطقه درگیر مسائل تروریستی هستند. باید مراقب 
باشیم؛ هرچند که نیروهای نظامی در کشورمان در 
شرایط خوبی هستند، اما فشار تروریست ها و برخی 
کشورهای دیگر ازجمله سعودی ها بر آن است که 
امنیت کشــور را دچار بحران کنند. وی ادامه داد: 
کشور ما به دلیل سیاســت های روشن و عاقلانه ای 
که داشته از یک ســری ضربه ها خارج شده است؛ 
در گذشــته ایران را طرفدار تروریست می نامیدند 
هرچند که بان کی مون هم در سخنان بی مورد خود 
این حرف را تکرار کرده اســت اما باید اذعان داشت 
این فضا شکســته و همگان دیدند که ایران در برابر 
تروریست ها در کشورهای منطقه ایستاده و مبارزه 

می کند.

دستگیریسهمظنون
حادثهتروریستیدالاهو

باشگاه خبرنگاران جوان|  سه مظنون حادثه 
تروریستی دالاهو توسط اطلاعات سپاه دستگیر 
شــدند. بعد از ادعای گروه تروریســتی موسوم 
به پاک )حــزب آزادی کردســتان( در پذیرش 
مسئولیت حادثه دالاهو، ســه نفر در این رابطه 
توسط اطلاعات ســپاه نبی اکرم)ص( کرمانشاه 
دستگیر شدند. این سه نفر از سرشاخه های این 

گروه تروریستی هستند.
بررسی های اولیه در ابعاد دیگر و درباره برخی 
دیگر از گروه های مظنون نیز ادامه دارد. گفتنی 
است؛ حادثه تروریســتی دالاهو در سوءقصد به 
جان برخی از مسئولان کرمانشاه انجام شد که طی 
آن فرماندار دالاهو و حشــمت الله فلاحت پیشه، 
نماینده اسلام آباد غرب شــدیدا زخمی شدند و 

دونفر دیگر از مسئولان به شهادت رسیدند.

حاجی بابایی: 

اصولگرایی
حولحرفزدن4نفرنمیچرخد

خبرآنلاین| وزیــر آموزش و پــرورش دولت 
احمدی نــژاد معتقد اســت پیــروزی کاندیدای 
اصولگرایان مقابل روحانی در  ســال ۹۶ بستگی به 
فردی دارد که درنهایت همه اصولگرایان روی او به 
اجماع خواهند رسید. حمیدرضا حاجی بابایی، عضو 
فراکسیون ولایت مجلس دهم در مورد برنامه های 
اصولگرایان برای رســیدن به وحدت در انتخابات 
ریاست جمهوری ۹۶ گفت: در بحث انتخابات مجلس 
دهم شاهد انسجام خیلی خوب اصولگرایان بودیم، 
این انســجام در بحث ریاست مجلس نیز به خوبی 
خود را نشــان داد و می توانیــم از آن به عنوان یک 
موفقیت برای اصولگرایان یاد کنیم. وی با بیان این که 
اصولگرایان مجبورند برای انتخابات ریاست جمهوری 
به یک جمع بندی واحد برســند، اظهار داشــت: 
امیدواریم هم جبهه اصلاحــات و هم اصولگرایان 
بتوانند به توافق برسند و رقابت متین و همه جانبه ای 
را در کشور شــکل دهند. وی در پاسخ به این سوال 
که چه تضمینی وجود دارد که اصولگرایان همانند 
انتخابات ۹2 دچار دودستگی نشوند، گفت: در این 
عدم موفقیت مولفه های گوناگونی تأثیرگذار بود و 
برخی زیاده خواهی ها وجود داشت و درواقع سلایق 
و نوع نگاه ها در جریان اصولگرایی متنوع شده است 
که نزدیک شــدن ســلایق برخی اصولگرایان به 
اصلاح طلبان نیز در این زمینــه موثر بود. نماینده 
مردم همدان در مجلس دهم ادامه داد: اصولگرایی 
حول حرف زدن 4نفر نمی چرخد. اصولگرایی یک 
طیف گسترده وسیع و مردمی است که آنها مطالبات 
و خواسته هایی دارند که ممکن است گاهی خواص 

اصولگرایی همراهی کنند و گاهی همراهی نکنند.

سردار رحیم صفوی: 

سادهاندیشانشهادتمدافعانحرم
رابرایمادیاتمیدانند

ایســنا | دســتیار ویژه مقام معظم رهبری در 
امور نظامی گفت: برخی ساده اندیشان با اظهارات 
نسنجیده و ســبک باعث آزار و اذیت خانواده های 
شهدای مدافع حرم می شوند و شهادت این بزرگواران 
را غیرضروری و به خاطر مادیات می دانند. سرلشکر 
ســیدیحیی رحیم صفوی در مراسم چهلمین روز 
شهادت حســینعلی پورابراهیمی، شهید گیلانی 
مدافع حرم در گلزار شهدای رشت گفت: هرگاه که 
سیاستمداران توانایی دفاع از کشور در برابر جنگ و 
اشــغال نظامی را ندارند، این سرداران و فرماندهان 
جوان هستند که با بهای سنگین »جان« کشور را 
نجات و به ملت آسایش و امنیت می دهند.  وی ابراز 
کرد: کدام عقل می پذیرد که مقابل مادیات از جان 
بگذریم؟ شهدا جان خود را با خداوند معامله کردند 
و ما عظمت، اقتدار و امنیت کشور را در شرایط امروز 

منطقه مدیون شهدای مدافع حرم هستیم.
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مهر| دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
کنسولگری عربســتان در شــمال عراق به منظور 
مداخله در امور ایــران و عراق به حزب کومله کمک 

می کند و تروریست به ایران اعزام می کند.
محســن رضایی روز گذشته در همایش سیاسی 
استانی ســپاه امام حســن مجتبی)ع( استان البرز 
گفت: باید بار دیگر به پشــت ســرمان نگاه کنیم و 
ارزش هایمان را بشناســیم. مخصوصــا وقتی نگاه 
می کنیم که اخیرا ترکیه برای پنجمین بار با کودتا 
مواجه شده است. اوضاع اسفناک در سوریه و عراق و 
بحرین و افغانستان را می بینیم. دموکراسی ترکیه ای 
را می بینیم و پادشــاهی عربســتانی را می بینیم، 
موقعیت خوبی است که جمهوری اسلامی را بار دیگر 

بشناسیم.
دبیرمجمع تشــخیص مصلحت نظام با اشــاره 
به کودتای نافرجام ترکیه گفت: اخیــرا با کودتای 
ترکیه، غرب زده ها در خودشان فرورفته اند که چرا با 
جمهوری اسلامی مخالفت می کنیم. ثبات سیاسی 

و دموکراسی جمهوری اســلامی مثال زدنی است. 
امنیت و رفتار درست در روابط بین الملل ایران مورد 

تأیید بسیاری از ملت ها و کارشناسان است.
این استاد دانشــگاه امام حســین)ع( ادامه داد: 
جمهوری اســلامی چند ارزش مهم در خود دارد. 
در نگاه به بیرون، ما چند حرف مهم داریم؛ نخست 
این که مرزهای بین الملل را به رســمیت بشناسید. 
با جنگ و خونریزی وارد کشــورها نشــوید. همه 
مرزهای بین الملل محترم هســتند و ما به همین 
دلیل با جنگ ها مخالفیم. ما با حمله عربســتان به 
یمن مخالفیم چون تجاوز به حقوق یک ملت است. 
وی افزود: اصل دوم که ما دنبال می کنیم، احترام به 
انتخاب مردم است. ما مردم ســالاری را قبول داریم 
و کودتاگری مانند کودتای ترکیــه را قبول نداریم. 
رضایی با تأکید بر این که باید به انتخاب مردم احترام 

گذاشت، گفت: آل خلیفه باید به مردم خودش احترام 
بگذارد. ما در بحرین دخالتــی نکردیم اما انتقاد که 
می توانیم بکنیم که چرا هر بحرینی یک رأی ندارد؛ 

تبعیض مذهبی در بحرین را قبول نداریم.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام استقلال 
کشورها را یکی دیگر از مسائل مهم برشمرد و اظهار 
کرد: سوریه و عراق استقلال دارند و ما به این دولت ها 
که از ما کمک خواســته اند، کمک می کنیم؛ چون 
دولت های مشروع هستند. کنسولگری عربستان در 
شمال عراق به منظور مداخله در امور ایران و عراق به 
حزب کومله کمک می کند و تروریست به ایران اعزام 
می کند که با هوشیاری نیروهای انقلاب با شکست 
مواجه شــده است. ما با عربســتان که به این اصول 
متعهد نیست، مشکل داریم. سعودی ها شرورترین 
حکومت روی زمین هستند و با جنون خود منطقه 

را به آشوب می کشند.
وی خاطرنشان کرد: »از نظر دســتاوردها بعد از 
300 ســال ایران، امنیت و اقتدار خودش را به دست 
آورده و برای مذاکره با ایران ۶کشور با ما سر یک میز 
می نشینند. قدیم فقط کشورهایی مثل الجزایر با ما 
طرف می شد؛ این تحقیر بود و در برجام همه قدرت ها 

آمدند. کی چنین عزتی داشته ایم؟ 
این استاد دانشگاه امام حســین)ع( با انتقاد از دور 
نگه داشتن نیروهای انقلاب از اقتصاد گفت: نیروهای 
انقلاب در اقتصاد کشــور کجا وارد شده اند؟ از ابتدای 
انقلاب دولت هــا تحت تأثیر دیگران، اقتصــاد را به 
نیروهای انقلاب نداده اند. اگر به جمهوری اسلامی در 
اقتصاد ایراد وارد می کنند ما این را نمی پذیریم. ما در 
تحریم و با کارشکنی مواجه بودیم. مقاومت منفی ای 
که حالا نیز موجب رکود شده است و تحریم بیرونی 
و بی عرضگی مدعیان ترقی با هم مانع رشد اقتصاد ما 
شده است. در حالی که اگر چشم انداز و سیاست های 
کلی اجرا می شد، پیشرفت اقتصاد ما ۱0 برابر می شد. 

محسن رضایی: 
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